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VOORONTWERP VAN ORDONNANTIE TOT WIJZIGING VAN DE 
ORDONNANTIE VAN 7 OKTOBER 1993 HOUDENDE ORGANISATIE 
VAN DE HERWAARDERING VAN DE WIJKEN.  
Advies van de Economische en Sociale Raad voor het Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest.   17 januari 2002 
 
 
 
1. Aanhangigmaking 
 
Dhr. Eric TOMAS, Minister van Werkgelegenheid, Economie, Energie en Huisvesting, heeft 
overeenkomstig artikel 6, § 2 van de ordonnantie van 8 september 1994 houdende oprichting 
van de Economische en Sociale Raad voor het Brussels Hoofdstedelijk Gewest het advies van 
de Raad inzake het voormelde voorontwerp van ordonnantie gevraagd. 
 
Nadat zijn commissie ad hoc dit document op 14 januari 2002 heeft onderzocht en besproken, 
heeft de Economische en Sociale Raad tijdens zijn Plenaire zitting van 17 januari 2002 het 
volgend advies geformuleerd. 
 
 
2. Advies 
 
De Raad staat positief tegenover het voorontwerp van ordonnantie tot wijziging van de 
ordonnantie van 7 oktober 1993 houdende organisatie van de herwaardering van de wijken, 
die een versterking van de financiële hulp van het Gewest aan de meest kwetsbare gemeenten 
beoogt. 
 
De sociale gesprekspartners maken van deze raadpleging gebruik om de volgende 
bemerkingen te formuleren. 
 
Enerzijds herhalen ze hun voorstellen, die ze in hun adviezen van 20 april 2000 en 15 februari 
2001 hebben geformuleerd, en dringen ze erop aan dat de beoogde investeringen in het kader 
van de herwaardering van de wijken zouden bijdragen tot de realisatie van andere 
herwaarderingsprogramma's, zoals met name de modernisering van de openbare verlichting 
ten gunste van de handel. 
 
Anderzijds heeft het geheel der maatregelen ter herwaardering van de wijken een weerslag op 
talrijke domeinen van het beheer van de Brusselse gemeenten (openbare verlichting, 
inrichting van het wegennet, uitvoering van openbare werken, enz.). 
 
In dit opzicht stellen de sociale gesprekspartners vast dat het Gewest de investeringen, die in 
de wijkcontracten zijn voorzien, dikwijls nagenoeg volledig financiert. 
 
Om die reden dringt de Raad erop aan dat de investeringen in het kader van de wijkcontracten 
in de lijn van het globale gewestbeleid zouden liggen. Hiertoe dient men onder meer een 
nauwkeurig lastenboek op te maken, dat alle wijkcontracten in aanmerking zou nemen. In die 
optiek zouden de - op het niveau van de wijken gedecentraliseerde - gemeentebelangen op de 
gewestelijke beleidsvoeringen kunnen aansluiten. 
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En hoewel dit geheel der maatregelen de vermindering van de lasten van de gemeenten als 
belangrijkste doelstelling heeft, wijst de Raad er ten slotte op dat zich op de achtergrond 
niettemin het terugkerend probleem van de financiering zelf van de gemeenten stelt. 
 
De gemeenten die met een aanzienlijk structureel financieringstekort te kampen hebben 
zouden immers op termijn niet meer in staat zijn om de gewestelijke beleidsvoeringen te 
onderschrijven omwille van de cofinanciering, die men van hen verlangt en waaraan hun 
ontvangsten het hoofd niet meer zouden kunnen bieden. 
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